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Referat af bestyrelsens 73. møde  
 

Onsdag den 22.05.2024 kl. 15.30 – 17.30 
Herning Gymnasium lokale 21.72 

Bestyrelsen består af: 
Alex Nielsen 
Harald Mikkelsen (AFBUD) 
Rikke Worsøe 
Anne Gammelgaard Ballantyne 
Gitte Søndergaard 
Christian Benner Mikkelsen 
Camilla Østergaard Drost (elevrepræsentant m. stemmeret) 
Vanathy Suvaathi Sivanandharajah (elevrepræsentant u. stemmeret) 
Lisa Pedersen (medarbejderrepræsentant m. stemmeret)  
Steffen Nørgaard (medarbejderrepræsentant u. stemmeret) 
 
Fra skolens ledelse deltager: 
Rektor Momme Mailund 
Uddannelseschef Jakob Østergaard (referent) 
Økonomi- og administrationschef Kasper Aaby 
 
Observatør: 
Tobias Skovgaard Rasmussen (elevrepræsentant, observatør – indtræder i bestyrelsen til august 2024) 
 

1. Godkendelse af 
dagsorden 

Dagsorden blev godkendt som udsendt. 

2. Godkendelse og 
underskrivelse af 
referatet af 
bestyrelsesmødet d. 
18.03.2024 
Referat er vedlagt 

Referatet blev godkendt og underskrevet. 

3. Opfølgning og initiativer 
siden sidste 
bestyrelsesmøde 
o Kapacitet og 

klassedannelse 
o Deklaration om regn- 

og spildevandsled-
ninger samt erstatning 
fra Herning Vand 

 
Til orientering 

• BUVM har fastsat skolens kapacitet til 377 elever. Dette betyder, at 
skolen på baggrund af antallet af optagelsesparate ansøgere kan 
oprette 12 grundforløbsklasser, men med mulighed for at oprette 13 
klasser i studieretningsforløbet til november, hvis der kommer flere til og 
det er nødvendigt af hensyn til klasseloftet på 28 elever. 

 
• Skolen har fået en henvendelse om en spildevandsledning, som går 

gennem skolens grund. Da den skal kunne tilgås af hensyn til fx 
vedligeholdelse, er skolen berettiget til en erstatning på ca. 30 t.kr. 
Formanden har som tegningsberettiget underskrevet de relevante 
dokumenter i denne forbindelse. 

4. Personalesituationen  
Rektor orienterer om 
personalesituationen for 
skoleåret 2024-25 
o Bemanding i 

sekretariatet 
o Ansættelse af 

undervisere 
 

• Der er samtaler i gang til en stilling som kommunikationsmedarbejder i 
sekretariatet. 
 

• Der er lavet fastansættelser i dansk og religion samt i fransk og engelsk. 
Der er stillingsopslag til vikariater i musik og idræt. 

 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
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Til orientering 

5. Skolens økonomi 
Økonomi- og 
administrationschef 
Kasper Aaby fremlægger 
Budget 2 på baggrund af 
revideret elevoptag for 
skoleåret 2024-25 og 
OK24. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Til godkendelse 

Kasper Aaby præsenterede et revideret budget (budget 2) på baggrund af 
øget elevsøgning, kapacitetsfastsættelsen samt overenskomstens 
lønreguleringer. Det viser et fornuftigt overskud, der gør vi kan holde den 
nuværende likviditet. 

Statstilskuddet er steget pga. flere elever, mens lønudgifter til 
undervisningens gennemførelse stiger både pga. flere ansatte og de 
overenskomstfastsatte lønstigninger. Der er endvidere afsat flere midler til 
bygningens vedligeholdelse. De finansielle indtægter er justeret en smule op 
på baggrund af renteudviklingen siden det oprindelige budget (budget 1). 

Formanden begrundede udarbejdelsen af budget 2 med, at det er mere 
relevant for bestyrelsen at have et budget, som reflekterer den nye 
virkelighed, frem for at ledelsen kvartalsvis skal årsagsforklare en række 
væsentlige afvigelser fra det oprindelige budget 1. 

Bestyrelsen godkendte budget 2. 

6. Skolens økonomi 
(fortsat) 
Økonomi- og 
administrationschef 
Kasper Aaby orienterer 
kort om regnskabet for 1. 
kvartal 2024. 

 
Til orientering 

Regnskabet for 1. kvartal følger budgettet for 1. kvartal med mindre positive 
afvigelser på undervisningsmidler og bygningsomkostninger, hvilket i stedet 
forventes at blive realiseret i 2. kvartal. 
 
Økonomien udvikler sig derfor som forventet for 1. kvartal. 
 
Det store overskud i 1. kvartal kan henføres til metoden, hvor på Ministeriet 
udbetaler statstilskud, hvor der udbetales et højere tilskud i 1. og 2. kvartal 
end resten af året. Det store overskud reduceres derfor af de budgetterede 
underskud i 3. og 4. kvartal. Principperne er uændrede i forhold til tidligere 
år. 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

7. Kvalitetsrapport 2023-24 
og forslag til 
kvalitetsmål for 2024-25 
Rektor præsenterer 
skolens kvalitetsrapport 
2023-24 samt forslag til 
kvalitetsmål for 2024-25. 
Rektor indstiller 
kvalitetsrapporten og de 
nye kvalitetsmål til 
godkendelse i bestyrelsen. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rektor præsenterede kvalitetsrapport-genren: Det er BUVMs ramme, vi 
udfylder. De første 3 kategorier, Fagligt niveau, Trivsel og Overgang til 
videregående uddannelser, er fastsat af ministeriet. Punkt 4 er skolens egne 
valg. 
 
I resultatrapporten spurgte bestyrelsen til tallene for frafald i 1.g.  
Bestyrelsen opfordrer til at, der er fokus på overgangen både i grundforløbet 
og igen i studieretningsforløbet.  
 
Bestyrelsen påpegede, at man ville ønske der kunne gives bud på 
forklaringer på, hvorfor netop Herning Gymnasiums elever starter 
videregående uddannelser senere end landsgennemsnittet. 
 
Bestyrelsen bad om at se udmeldelsesblanketten til orientering på et 
kommende møde. 
 
Med disse kommentarer godkendte bestyrelsen resultatrapporten for 2023-
24. 
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Til godkendelse 

I kvalitetsmålene bad bestyrelsen om, at der bliver formuleret et konkret 
mål, fx at leve op til landsgennemsnittet, mht. overgang til videregående 
uddannelser. 
 
Bestyrelsen bad desuden om at etiske overvejelser i brugen af kunstig 
intelligens indgår i skolens arbejde, fx ved at inkludere formuleringen 
’dannelse og etik’. 
 
De medarbejdervalgte bestyrelsesmedlemmer roste ledelsen indsats med at 
sætte kunstig intelligens på dagsorden. 
 
Med disse kommentarer godkendte bestyrelsen kvalitetsmålene for 2024-
25. 
 

8. Strategi 2027 
Rektor orienterer kort om 
arbejdsprocessen med 
Strategi 2027 og 
fremlægger bilaget 
(strategi og 
handlingsplan) til 
godkendelse i 
bestyrelsen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Til godkendelse 

Rektor præsenterede enkelte sproglige ændringer i strategien, samt den 
tilknyttede handlingsplan. 
 
Bestyrelsen opfordrede til at genoverveje formuleringen, der beskriver den 
nye medarbejder i sekretariatet med fokus på kommunikation.  
 
Bestyrelsen spurgte til prioriteringen af naturvidenskab som indsatsområde. 
Rektor anførte forskellige grunde til, at tiden er moden til dette, men at det 
ikke ændrer ved, at der også er fokus på andre faglige områder, selv om det 
ikke nævnes eksplicit i strategien. 
 
Bestyrelsen drøftede desuden, hvad der kan gøres for at fastholde elever på 
videregående uddannelser i lokalområdet, eller få dem til at vende tilbage 
efter endt uddannelse.  
Rektor påpegede at undersøgelser på området viser, at der skal en indsats 
til i de unge teenageår. Bestyrelsen opfordrede skolen til at samarbejde med 
Herning Kommune om dette. 
 
Med disse kommentarer godkendte bestyrelsen strategi 2027. Bestyrelsen 
opfordrede ledelsen til at udgive strategien på en lidt lækker måde, nu den 
skal holde i 3 år. 
 

9. Orientering om 
undervisningsevaluering 
Rektor orienterer kort om 
undervisningsevalueringer 
på Herning Gymnasium.  
 
Til orientering 

Rektor præsenterede kort den fælles rapport af alle undervisnings-
evalueringer fra skoleåret 2023-24. 
 
Bestyrelsen roste de høje tal, især i kategorien om lærerens engagement. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

10. Professionel Kapital 
2024 
Der er i foråret 2024 lavet 
en undersøgelse af det 
psykiske arbejdsmiljø i 
form af en undersøgelse 
af skolens professionelle 
kapital. 
Rektor orienterer om 
undersøgelsens resultat 
og det videre arbejde. 

Rektor præsenterede undersøgelsen af skolens professionelle kapital, samt 
resultaterne af afdækningen i foråret 24.  
Resultaterne viser et fald en del steder.  
Rektor peger på en række faktorer, der viser sig i disse resultater. 

• Flere elever med individuelle problemer 
• Ændrede studie- og adfærdsvaner hos nye elever 
• Stram økonomi på skolen de senere år 
• Besparelser og afskedigelser af flere omgange 

 
Der arbejdes videre med undersøgelsen i Arbejdsmiljøorganisationen. 
Bestyrelsen påpegede, at det er vigtigt, at ledelsen følger dette arbejde tæt. 
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Til orientering 

 
Bestyrelsen ærgrede sig over, at anerkendelsen mellem kolleger var så lav, 
men erkendte at afskedigelsesrunderne de sidste år også kan spille ind her. 
Formanden bad lærerrepræsentanterne være opmærksomme på forholdet 
og arbejde for en bedring. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

11. Orientering om 
Jubilæumsskulptur 
”Modsol” 
Rektor orienterer om den 
forventede afsløring af 
jubilæumsskulpturen på 
skolens 101-års 
fødselsdag, onsdag den 
14. august 2024 kl. 14.00. 
 
Til orientering 

Rektor viste et billede af den nye skulptur. Afsløringen bliver et mindre men 
formelt arrangement, hvortil bestyrelsen også inviteres.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

12. Nyt fra elevrådet 
 

 
 
Til orientering 

Bestyrelsesmedlemmerne fra elevrådet fortalte, at elevrådet har arbejdet 
med dels en hyttetur for medlemmerne af elevrådet, dels oprydning i 
klasselokalerne. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

13. Nyt fra rektor 
 
 
 
Til orientering 

Rektor lod det udsendte bilag tale for sig selv og tilføjede blot, at 
eksamensplanen blev offentliggjort denne morgen. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

14. Evt. Næste møde er den 11. september 2024. 
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